
 

 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 21. MAJ 2024 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Claus Bjerregaard (CB), Ingrid Strandby (IS),  

Kim Rasmussen (KSR), Karin Hübner (KH), Frederik R. Henriksen (FRH) 

 

Suppleant 

• Tove Ecklon 

 

Personale 

• Mikkel Fredslund (MF), Lone Storm Sørensen (LSS)  

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

Vi møder i greenkeepergården kl. 8.45 til fotografering og herefter viser Mikkel rundt  

 

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Banen 

a. Banen v. MF 

b. Baneudvalg v. FL 

c. Banepanel v. FL  

 

3. Økonomi v. UL 

a. Månedsregnskab for april – herunder saldobalance og likviditetsoversigt 

b. Medlemstal pr. 30. april 

 

4. Projekter 

 

5. Bolde fra drivingrange til nabo 

 



Side 2 

6. Puttinggreen foran klubhuset. Der ligger en bestyrelsesbeslutning om, at denne green IKKE 

bruges til indspil, at chippe m.m. Spiller henvises til banen bag klubhuset 

 

7. Ønske om en roughklipper 

 

8. Mail fra Thomas G. Longhi.  

På sidste møde drøftede vi indholdet og besluttede at udskyde beslutningen til dette 

bestyrelsesmøde 

 

9. Organisationsplan 

 

10. Håndbog for bestyrelse og udvalg (link til håndbogen) 

Gennemgang og tilretning af punkterne:  

a. Forretningsorden for baneudvalget 

b. Banepanel 

c. Frivillighedskoordinator 

d. Rekruttering – fortsættelse fra sidste bestyrelsesmøde 

e. Begynderudvalg 

f. Kaninudvalg 

g. Juniorarbejde 

Resten af håndbogen gennemgås på næste bestyrelsesmøde 

 

11. Orientering fra formanden  

a. Forårssamtaler 

b. Projekt Mulligan 

 

12. Orientering fra udvalg 

 

13. Orientering fra sekretariatet  

 

14. Evt.  

 

0. FOTOGRAFERING OG RUNDVISNING I GREENKEEPERGÅRDEN 

Mødet startede med fotografering af bestyrelsen og medarbejderne, så hjemmesiden kan blive 

opdateret.  

 

Kæmpe tak til Erhard Ecklon for de meget fine billeder. 

 

Herefter rundvisning i greenkeepergården og besigtigelse af maskiner. Tak til Mikkel for en meget 

informativ og lærerig rundvisning.  

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Dagsordenen godkendt og referat fra den 26. april underskrevet.  

 

Ekstra punkt tilføjet dagsordenen 

• Organisationsplan  

https://svendborggolfklub.dk/wp-content/uploads/2024/05/2024-Haandbog-for-bestyrelse-og-udvalg-i-Svendborg-Golf-Klub-under-tilretning.pdf


Side 3 

2. BANEN 

Banen v. MF 

Greenkeeperne arbejder generelt på at få hævet niveauet på banen 

• Bedre skiltning – der er bestilt nye Next Tee-skilte – vi har i dag mange forskellige. Det 

forsøger vi at ensarte og samtidig sikre, at vores gæster kan finde rundt 

• Gennemgang af baneguide fra GLFR på både 9H og 18H, så vi kan få trykt nye tee-

stedsskilte  

• Afmærkning af Next Tee fra hul 8 til hul 9 igennem tunnelen skal gøres bedre. Mange 

gæster går forkert og spiller hul 15 i stedet for at gå igennem tunnelen  

• Bagerste teested på hul 3 (18H) ligger i skygge, der skal fældes og beskæres kraftig og 

lægges rullegræs på 

• Klippemønstrene er under tilpasning. Hvad skal være fairway og hvad skal være semirough 

– her er vi lidt begrænset af materialet – vi har 2 fairway- og 2 semiroughklippere 

Aftalt med de frivillige, at det er greenkeeperne, der definerer, hvad der er hvad.  

• Shine rangen op – fjerner tønderne og få mere robotvenlige targets 

• Vådområder på hul 1 og 18 (18H) skal prioriteres 

• Hæve kvalitet af greens. De er ikke jævne nok  

 

Projekter her og nu: 

• Green færdiggøres på hul (9H)  

• Hænge net op på teestederne på hul 7 (9H) til at fange vildfarne bolde fra rangen 

• Etablering af trælund ved rangen  

 

Stor ros til MF for hans informationsmails til medlemmerne  

 

Baneudvalget v. FL 

Der er pt. ikke udarbejdet referat fra baneudvalgsmødet og møde i banepanelet – afventer FL. 

Referaterne sendes direkte til bestyrelsen 

 

Baneudvalget har fokus på baneomlægningen – hvad mangler vi?  

• Skiltning – høj prioritet  

• Dræn på hul 1 og 18 (18H)  

 

Banepanel v. FL 

Det var et rigtig godt møde, der blev afholdt den 14. maj. Deltagerne var velforberedte og meget 

engagerede.  

3. ØKONOMI V. UL 

• Gennemgang af regnskabet for april måned.  

Vi er bagud på: 

o Greenfee-indtægter pga. af den meget våde opstart 

o Sponsorindtægter – ligger klar til fakturering – de sidste faktureres inden udgangen 

af maj måned 

 

• Medlemstallet er støt stigende Der kommer stadig nye medlemmer til, og vi får heldigvis 

også en del af vores gamle medlemmer tilbage.  

Medlemstallet er pr. 30. april 1.140 hvoraf 804 er fuldtidsmedlemmer og 58 er i gang med 

et begynderforløb.  



Side 4 

4. PROJEKTER V. FL 

• Vi har gang i mange projekter. Besluttet, at der ikke sættes flere i gang, før vi har afsluttet 

de igangværende. 

 

• Brøndborings- / vandingsprojekt 

o Agrometer valgt som aktør til gennemgang af projektet  

o Møde med kommunen inden udgangen af maj måned vedr. etablering af teknisk sø. 

Søer er som udgangspunkt lig Naturfredningsforeninger. Vi vil gerne finde en løsning, 

hvor de to ting kan forenes 

o Jan Find Pedersen bliver inviteret til at fortælle om projektet på bestyrelsesmødet i 

august 

 

• Baneomlægning billigere end først antaget. Projektet beløber sig pt. til kr. 320.000. 

5. BOLDE FRA DRIVINGRANGE TIL NABO 

• I perioden den 4. april til den 20. april har klubben modtaget 13 sms´er fra vores nabo i det 

gule hus vedr. bolde på deres grund! Hvad gør vi?  

 

• Brainstorm: 

o Lukke rangen ved kraftig østenvind – 10-15 m/sek. 

o Delvis lukning – kun bruge 7,8 eller 9-jern – ingen køller/driver 

o Offentliggørelse af, hvad det har kostet klubben – skader på biler og hus 

o Hvordan sikrer spillere på vejen, når de skal op på par 3-banen 

o Net tæt på udslagsstederne – sluser 

o Etablering af trælund, hvilket allerede er besluttet af bestyrelsen, men skal etableres 

 

Bestyrelsen besluttede at udsende mail ud til alle medlemmer. Både for at orientere dem om 

forholdende og samtidig bede om deres input til evt. løsninger. 

 

Input behandles på næste bestyrelsesmøde 

6. PUTTINGGREEN FORAN KLUBHUSET 

• Bestyrelsen har tidligere besluttet, at det IKKE er tilladt at chippe på puttinggreen foran 

klubhuset. Det har rigtig mange svært ved at forstå, selvom det står på skiltene rundt om 

greenen.  

 

Ønsker man at chippe / lave indspil SKAL det foregår på træningsområdet bag ved 

klubhuset! 

 

Der sættes skilte op, hvor man henviser til området bag klubhuset.   

7. ØNSKE OM ROUGHKLIPPER 

• FU har statusmøde med Fynske Bank den 24. maj og vil gerne bede dem komme med et 

finansieringsforslag. 

 

FU har fået godkendelse af bestyrelsen til at arbejde videre med projektet. 



Side 5 

8. MAIL FRA THOMAS G. LONGHI 

• I fortsættelse af drøftelse på sidste bestyrelsesmøde besluttede bestyrelsen, at der ikke 

gives tilladelse til en ny Klub i klubben (KIK), men at der skal mere fokus på:  

 

o Optimering af tider på banen 

o Blokering af tider til KIK 

▪ skal løbende tilpasses antal deltagere 

▪ skal ALTID tilpasses startlister – spille i 4-bolde også i forbindelse med 

gunstarter 

o Alle spillere skal overholde deres tider – tjek tiderne på scorekortet  

o Overholdelse af ordensregler, hvor det bl.a. fremgår 

▪ I weekends og på helligdage har 1- og 2-bolde ikke fortrinsret 

▪ Klubben forbeholder sig ret til at samle spillere i 4-bolde. 

o Spillere i buggyer har ikke fortrinsret – skal følge flowet  

o I månederne juni, juli og august slås bolde manuelt sammen til 4-bolde i tidsrummet 

9-13 alle ugens dage, gælder også KIK 

9. ORGANISATIONSPLAN 

• Organisationsplan drøftet og tilrettet og sendes med ud som bilag 

10. HÅNDBOG FOR BESTYRELSE OG UDVALG 

• Udskudt til næste møde  

11. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Der er gennemført forårssamtaler med personalet i administrationen og med 

chefgreenkeeperen. Chefgreenkeeperen afholder løbende møder med folkene i 

greenkeepergården  

o Generelt er alle positive og glade 

o De vil gerne deres arbejde, men alle har travlt 

o Projekter fylder rigtig meget. Som udgangspunkt skal projekter være afsluttet inden 

udgangen af februar pga. sæsonstart  

 

• Mikael Danielsen er i samarbejde med Jobcenter Svendborg i gang med et starte et projekt 

op, Projekt Mulligan, som er et samarbejde mellem Jobcenter Svendborg, interesserede 

unge, Mikael Danielsen, vores chefgreenkeeper, træner og restaurant 

De unge borgere, der rekrutteres og formidles til ”Projekt Mulligan”, er nøje udvalgt og skal 

leve op til de kriterier, der er ønsket af hhv. Mikkel, Rolf og Jane. 

 

Jobcenter Svendborg vil i tæt og løbende samarbejde med Mikkel, Rolf, Jane, Mikael og 

Bestyrelsen sikre at forløbet fungerer på et meget stabilt niveau og med den rette indstilling 

hos de unge. 

 

Jeg mener, vi i bestyrelsen skal anbefale at prøve at være med i projektet. 

Det er vigtigt, at vi sikrer os, at projektet ikke trækker yderligere på vores administrative 

ressourcer. UL sender projektbeskrivelsen ud til bestyrelsen til godkendelse. 

 

Bestyrelsen har efterfølgende godkendt projektet. 



Side 6 

12. ORIENTERING FRA UDVALG 

• Regionsgolf har udfordringer med at stille hold.  

Holdet i A-rækken er blevet trukket og vi har hørt at flere hold kæmper med at finde 

spillere. Vigtigt, at det bliver taget med i overvejelserne i forhold 2025.  

 

• Ingen gratis runder til fleksmedlemmer i Sommerturneringen (hulspil med handicap). 

Vigtigt, at Turneringsudvalget gør opmærksom på, at hvis man, som fleksmedlem, ønsker at 

deltage i Sommerturneringen, så skal man betale fuld greenfee / betale med greenfeebillet 

ved spil på 18-huls banen.  

13. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

• Odense Eventyr Golfs værtskab af Danish Golf Challenge er første event i den 3-årige fynske 

golfeventserie, der i 2026 kulminerer med DP World Tour turneringen - Danish Golf 

Championship - på Great Northern.  

 

Destination Fyn, som er de fynske kommuners fælles turismeorganisation, har en ambition 

om at benytte serien af golfevents som løftestang i tiltrækningen af golfturister til Fyn.  

 

Derfor vil de gerne dele deres tanker med de fynske golfklubber og inviterer derfor til et 

netværksmøde ifm. Danish Golf Challenge. Mikael Danielsen og LSS deltager i mødet i 

Odense Eventyr Golf den 24. maj 

14. EVT. 

• TE 

Hvordan bliver vi mere attraktive overfor greenfeespillere? Servicering af gæster i 

weekender og på helligdage. Skal vi evt. forsøge at finde frivillige, der vil hjælpe gæsterne 

med indtjekning. Emnet tages med på dagsordenen til næste bestyrelsesmøde  

KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• 19. juni 

• Ingen møder i juli 

• 15. august  

• 24. september 

• 31. oktober 

• 19. november 

• 13. december med efterfølgende julefrokost sammen med personale og samarbejdspartnere 

 

Bestyrelsesmøder 2025: 

• 21. januar  

• 26. februar 

 

Bestyrelsesseminar: 

• Afventer dato 

 

Generalforsamling:  

• Torsdag den 20. marts 2025 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  


